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ZÁPIS 
ze shromáždění starostů 

ze dne 23. 11. 2023 
 
Místo: Hotel Grand Čáslav 
 
Setkání se konalo společně se setkáním starostů MAS Lípa pro venkov.  
Úvodního slova se ujali předseda DSO Jan Jiskra a manažer MAS Lípa pro venkov 
Mgr. Radek Tvrdík, kteří přivítali přítomné a seznámili s programem.  
 
 
1) Prezence účastníků  

Setkání se dle prezenční listiny zúčastnilo 23 z 28 členských obcí. 

Shromáždění starostů je usnášeníschopné. 

Vedle zástupců členských obcí a MAS Lípa pro venkov se setkání účastnil také 

Petr Halada, předseda komise pro spolupráci s městy a obcemi Středočeského 

kraje, zástupce SMS Pavel Macoun a Ondřej Matějka za Eduzměnu.  

 

2) Program: 

1. Prezence účastníků 
2. Přivítání a úvodní slovo předsedy DSO a manažera MAS 
3. Volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
4. Informace o realizovaných a plánovaných dotačních výzvách  
5. Komunitní energetika 
6. Společenství obcí 
7. Centrum podpory vzdělávání 
8. Rozpočtové opatření č. 2/2023  
9. Rozpočet na rok 2024  
10. Členské příspěvky na rok 2024  
11. Prodloužení smluv GDPR 2024-2026  
12. Informace z KÚ Středočeského kraje 
13. Digitálně technické mapy 
14. Diskuse nad odpadovým hospodářstvím Čáslavska a Kutnohorska 
15. Dopravní obslužnost  
16. Závěr 

 

 

Návrh usnesení: 

Shromáždění starostů Mikroregionu schvaluje navržený program.  

 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 2023.08 bylo schváleno.  
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3) Volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

Předseda DSO navrhl zapisovatele a ověřovatele následovně: Zapisovatelkou 

byla navržena Mgr. Hana Veselá (DSO) a ověřovateli zápisu byli navrženi 

Mgr., Bc. Andrea Slovjaková, starostka městyse Bílé Podolí, a Ing. Miroslav 

Šafařík, starosta obce Vidice.  

 
Návrh usnesení: 

Shromáždění starostů Mikroregionu Čáslavsko schvaluje zapisovatelkou 

Mgr. Hanu Veselou a ověřovateli zápisu Mgr., Bc. Andreu Slovjakovou 

a Ing. Miroslava Šafaříka. 

 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 2023.09 bylo schváleno.  
 

4) Informace o realizovaných a plánovaných dotačních výzvách  

Manažer MAS stručně zmínil vybrané dotační výzvy pro obce. Uvedl, že se 

připravuje vyhlášení programu Obchůdek na podporu venkovských prodejen. 

Dále připomněl probíhající dotační program z Fondu obnovy venkova 

Středočeského kraje pro obce do 2000 obyvatel (1000 Kč / obyvatel), který 

skončí v příštím roce. Posledním termínem pro schválení dotace z tohoto 

programu je červen 2024, podmínkou pro schválení je uzavřená smlouva 

s dodavatelem. Z obcí mikroregionu Čáslavsko zatím této dotace využila pouze 

cca čtvrtina obcí. Je škoda prostředků nevyužít; v případě potřeby pomoci 

s podáním žádosti je kancelář DSO k dispozici. 

Manažer MAS dále předal slovo Ing. Adéle Mocové Rybové, která seznámila 

přítomné s Integrovaným regionálním operačním programem a jeho 

realizovanými výzvami v roce 2023. Výzvy byly zaměřeny na vzdělávání, 

podporu hasičů a obnovu památek. Uvedla počty podaných projektů 

v jednotlivých výzvách a podíl úspěšných žadatelů. Dále představila plánované 

výzvy, které MAS vyhlásí v r. 2024, a s jejich podmínkami. Výzvy budou 

zaměřeny na cestovní ruch (únor), veřejná prostranství (září). V rámci 

Strategického plánu společné zemědělské politiky 2023-2027 (dříve Program 

rozvoje venkova) jsou plánovány výzvy zaměřené na zemědělství 

a zemědělskou produkci, podporu nezemědělského podnikání, podporu obcí 

a spolkové činnosti a lesnictví 

 
5) Komunitní energetika 

Jan Jiskra seznámil se současným stavem týkajícím se komunitní energetiky. 

Zmínil připomínky k zákonu LEX OZE II., jenž aktuálně prochází 2. čtením. Dále 
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uvedl, že SFŽP vydal výzvu 7/2023 na podporu energetických společenství; 

pilotní 1. kolo žádostí bude probíhat 1. 12. 2023 – 31. 1. 2024. 

Pro náš region předpokládá podat projekt do 2. výzvy plánované na 2. pololetí 

2024, předcházet bude zpracování místní energetické koncepce.  

 

6) Společenství obcí 

Předseda DSO seznámil s novelou zákona o obcích, která by měla vejít 

v účinnost od 1. 1. 2024. Zavádí mj. i institut společenství obcí, tzn. subjektem, 

který bude možné pověřit úkoly podle specializovaných zákonů a také 

sdílejícím tzv. „létajícího úředníka“. Podle této úpravy by se stávající 

dominantní DSO v regionu za vymezených podmínek mohla stát 

společenstvími obcí. Na Kutnohorsku by mohla vzniknout 2 společenství obcí 

(vždy jedno v ORP), přičemž obec může být členem pouze jednoho. Stávající 

DSO aspirující na změnu na společenství obcí tak nejspíš budou muset 

přistoupit k transformacím – rozšíření členské základny na požadovaný stav, 

vyloučení obcí z jiného ORP apod. 

Stávající DSO zůstanou zachována, ke změně dojde pouze změnou stanov. 

Rejstřík společenství obcí povede Ministerstvo vnitra, které rovněž připraví 

vzorové stanovy, metodický postup atd. Dne 7. 12. proběhne v Benešově na 

toto téma jednání se zástupci Středočeského kraje i Ministerstva vnitra, jehož 

se Mikroregion Čáslavsko rovněž zúčastní. 

 

7) Centrum podpory vzdělávání 

Zástupce Eduzměny Kutnohorsko Ondřej Matějka seznámil s činností 

organizace, zaměřené na podporu a zkvalitňování výuky ve školách. Uvedl, že 

byť působí primárně v ORP Kutná Hora, nebrání se spolupráci i na Čáslavsku. 

 

8) Rozpočtové opatření č. 2/2023 

Účetní DSO Alena Teplá seznámila s rozpočtovým opatřením č. 2/2023. Jde 

zejména o přesuny mezi účetními položkami. 

 
Návrh usnesení: 

Shromáždění starostů Mikroregionu Čáslavsko schvaluje rozpočtové 

opatření č. 2/2023.  

 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 2023.10 bylo schváleno.  
 

9) Rozpočet na rok 2024 

Jan Jiskra seznámil s návrhem rozpočtu na rok 2024. Návrh byl před 

projednáváním řádně vyvěšen na úředních deskách členských obcí.  
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Návrh usnesení: 

Shromáždění starostů Mikroregionu Čáslavsko schvaluje rozpočet DSO 

pro rok 2024.  

 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 2023.11 bylo schváleno.  
 

10)  Členské příspěvky pro rok 2024 

Předseda DSO seznámil s kalkulací členských příspěvků pro rok 2024, 

podklady byly do obcí zaslány před projednávání rovněž e-mailem. Výpočet 

členských příspěvků zůstává nezměněn. 

 
Návrh usnesení: 

Shromáždění starostů Mikroregionu Čáslavsko schvaluje výši členských 

příspěvků pro rok 2024.  

 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 2023.12 bylo schváleno.  
 

11)  Prodloužení smluv GDPR 2024-2026 

Jan Jiskra uvedl, že v červnu 2024 vyprší platnost smluv na pověřence GDPR. 

Navrhuje stávající smlouvy opět prodloužit za stejných podmínek. Téma 

podrobněji projednáme na jarním setkání, kdy bude aktuální řešit i schválení 

a podpisy smluv. 

 

12)  Informace z Krajského úřadu Středočeského kraje 

Manažer MAS přivítal Petra Haladu, předsedu komise pro spolupráci s městy 

a obcemi Středočeského kraje a místopředsedu Sdružení místních samospráv, 

a předal mu slovo. 

Petr Halada seznámil s aktuálními problémy regionálního školství (dopady na 

financování PHmaxů, přechod financování nepedagogických pracovníků na 

zřizovatele – nepočítá se ale se saturací jejich mezd z RUD, tzn. nebude reálné 

je ufinancovat). Uvedl, že budou vyvíjeny snahy, aby k tomuto řešení nedošlo.  

Dále hovořil o snížení počtu nepedagogických pracovníků o 10-14 tisíc, 

přičemž cca 8 tisíc těchto míst je neobsazených. Důsledkem tohoto snížení 

bude snížení objemu peněz na jejich platy, které bylo dosud možné rozdělit do 

osobního ohodnocení. Ředitelé však budou moci s finančními prostředky na 

platy všech zaměstnanců hospodařit volněji než dosud. Dále uvedl, že náklady 

na provoz škol jsou cca 13 % RUD, obce dostávají 9 % (nejen na školy, ale na 

vše pro děti), tento koeficient se zatím měnit nebude. Obce by se ale měly 
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připravit na to, že ředitelé škol mohou žádat obce o dofinancování. Zmínil také, 

že se připravuje model škol s omezenou právní subjektivitou. Cílem je snížení 

administrativy pro ředitele škol, tyto povinnosti přejdou na zřizovatele. Ti ji však 

budou moci přenést na společenství obcí, případně bude možné vytvořit 

svazkovou školu. 

Dále Petr Halada hovořil o konsolidačním balíčku a jeho dopadech na obce. Od 

1. 1. 2024 se zvýší daň z nemovitosti a zůstane celá obcím. Všechny další 

sdílené daně se ale sníží cca o 0,78 %, ve výsledku by tak rozpočty obcí měly 

být téměř stejné. Podle jeho slov s tím však nelze příliš počítat, očekávat lze 

spíše pokles.  

Změní se rovněž odměňování starostů a zastupitelů. Byla prosazena 

automatická valorizace, odměny budou počítány podle průměrného platu ve 

státní sféře za 2. kvartál předchozího roku dle tabulkových koeficientů. 

Na závěr zmínil dotační možnosti pro obce v roce 2024. Všechny dosavadní 

fondy zůstávají v platnosti, některých dojde k navýšení alokace. K dotacím 

a fondům se připravuje webinář. Závěrem upozornil, že obce, v nichž je 

provozován hazard bez korekce vyhláškou, nebudou moci o některé dotace 

žádat (nebude se vztahovat na příspěvkové organizace obcí). 

 

13)  Digitální technické mapy 

Ředitel společnosti SMSdata Ing. Pavel Macoun představil projekt DTMka.cz 

a kompetenční centrum SMS.  

Shrnul, že do 1. 7. 2024 mají obce coby vlastníci povinnost zanést data do 

digitálních technických map (DTM) a následně tam zanést i veškeré změny, ke 

kterým dojde. Pokud obec disponuje mapovým portálem, lze využít data 

z něho, doporučuje však nespěchat (mění se formáty pro přenos).  

Pokud obec data nemá, lze je zaměřit mj. geodeticky nebo fotogrammeticky (tj. 

kamerou na autě). Cena takového pořízení dat pro obec do 500 obyvatel je cca 

25 000 Kč vč. zpracování prvků (odpadní nádoby, lampy, rozhlas), místní 

komunikace 1250 Kč/km, převody z dokumentace 500 Kč/km + 3000-4000 Kč 

za první kilometr. Uvedené ceny jsou bez DPH a včetně nahrání do DTM. Roční 

udržovací poplatky (software) by měly být v ceně ročního poplatku, které obce 

platí v rámci členství v SMS ČR, tj. 6100 Kč, pro nečleny dvojnásobek. 

 

14)  Odpadové hospodářství 

Manažer MAS uvedl, že se spolu s předsedou DSO snažili přizvat na jednání 

zástupce AVE CZ s cílem společně vystoupit proti výraznému zdražování 

služeb svozové společnosti. Účast se však v tak krátké době nepodařilo zajistit. 
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Následně shrnuli situaci: AVE loni zdražilo obcím svozy o 20 %, letos o 12 %, 

v součtu tedy za 2 roky téměř o 1/3. Je zřejmé, že sama obec nemá velkou 

vyjednávací sílu se proti tomuto ohradit, proto vznikl impulz pro společné 

vyjednávání za Čáslavsko a Kutnohorsko. Po diskuzi se zúčastnění dohodli, že 

předsedové mikroregionů v okresu KH, MAS a vedení měst Čáslav a Kutná 

Hora se v této věci sejdou s AVE k jednání, předběžně byl navržen termín 

5. 12. 2023. Obcím bylo doporučeno zatím nepodepisovat dodatky. 

Jan Jiskra shrnul i další informace týkající se odpadů. Probíhá zpracování 

odpadové analýzy, základní představení proběhne patrně na počátku r. 2024. 

Zástupci obcí MAS i DSO se na Kyjovsku seznámili s provozem svozu 

a zpracování odpadů vedeným MAS, na setkání s PS ČR byly sdíleny 

zkušenosti i z jiných DSO s vlastními svozy odpadů. Na výboru pro životní 

prostředí s hlavním manažerem ČEZ ZEVO Mělník bylo uvedeno, že stavba 

spalovny pro Mělník je připravena, problém je dopravní infrastruktura (chybí 

obchvaty, nejsou vykoupené pozemky ani finance). Panuje tak velká obava, že 

začátek zkušebního provozu v 12/2027 se nestihne, v takovém případě bude 

možné pro dopravu odpadu využít pouze místní autodopravu, železnici a vodní 

cesty. Poslední možnost by byla zajímavou alternativou i pro Kutnohorsko 

a Čáslavsko, které by mohlo využít přístav a nakládací prostor elektrárny 

Chvaletice.  

 

15) Dopravní obslužnost na Čáslavsku 

Předseda DSO vyvolal diskusi nad společným financováním dopravní 

obslužnosti v regionu. Téma již bylo na setkáních řešeno. Návrh financování 

pro rok 2024 se však výrazně liší od původního podkladu. Uvedl však, že další 

rok mohou být čísla opět zcela jiná. Je proto třeba uvažovat nad systémem 

a jeho přínosy jako celkem, nikoliv pouze s ohledem na aktuální výši platby. Za 

přínos přitom považuje nejen solidaritu obcí v přepočtu platby na obyvatele, ale 

i odborníka, který se o linky bude starat a navrhovat úpravy odpovídající 

potřebám obcí. Svazek bude mít nepochybně lepší vyjednávací pozici než 

samotná obec, změny linek tak bude snazší prosadit. 

Z průběžné komunikace s obcemi vyplývá, že 5 členských obcí je proti, zbytek 

se nevyjádřil anebo souhlasí. Z diskuse vzešel i návrh upravit platby po vzoru 

jiných svazků odlišně pro obce s vlakovými spoji a bez nich, neboť vlakové 

spoje jsou dražší. Dle dohody s IDSK bude pro DSO účtováno jen za zapojené 

obce, a to i nečlenské, které se chtějí přidat. IDSK rovněž projevilo zájem 

spolupracovat s p. Hradeckým, který by pro svazek dopravu řešil. Jeho mzdu 

budou hradit zapojené nečlenské obce, pro členské obce bude služba poradce 

zdarma (v rámci členského příspěvku).  
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Ostatní obce si budou řešit dopravu nadále samy, případně se mohou 

k systému připojit později.  

 
Návrh usnesení: 

Shromáždění starostů Mikroregionu Čáslavsko souhlasí s aktivitou 

o zavedení společného řešení dopravní obslužnosti v regionu a schvaluje 

smlouvu upravující spolupráci v této oblasti mezi obcemi 

a mikroregionem s tím, že tuto smlouvu musí schválit i každá zapojená 

obec jednotlivě.  

 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 2023.13 bylo schváleno.  
 
 

16)  Závěr 

Předseda DSO Jan Jiskra poděkoval všem za účast a popřál klidný advent 

a hezké Vánoce.  

 
 

 

_____________________________ 

předseda DSO 

Jan Jiskra v. r.  

 

 

 

 

_____________________________ 

ověřovatel 

Mgr., Bc. Andrea Slovjaková v. r.  

 

 

 

 

_____________________________ 

ověřovatel 

Ing. Miroslav Šafařík v. r. 

_____________________________ 
zapisovatel 

Mgr. Hana Veselá v. r. 
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